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De Lijn  -  Vernieuwing tramvloot

Momenteel worden de drie tramnetwerken in Vlaanderen bediend door drie soorten trams. 
De albatrostram, de hermelijntram en de Presidents Conference Committee-car, ook wel 
PCC-tram genoemd. Deze laatste soort tram rijdt al rond sinds 1970. Na 50 jaar dienst zijn 
de voertuigen meer dan pensioengerechtigd, ook al werden de PCC-trams tussen 2000-
2003 onder handen genomen. Naast Servië en Bosnië, is België het enige Europese land 
waar deze voertuigen nog rondrijden. 

Graag verneem ik een stand van zaken over de vervanging van de PCC-trams, en de 
vergroening van de tramvloot van De Lijn.

1. Welke trams worden momenteel ingezet op de tramnetwerken van Antwerpen, Gent 
en de kusttram? Graag een overzicht per tramnetwerk.

2. Wanneer kunnen de volgende nieuwe trams verwacht worden? Welke budgetten 
worden daarvoor in 2020 en de volgende jaren uitgetrokken?

3. Wat is de stand van zaken in verband met de aankoop en vergroening van de 
tramvloot? Welke engagementen worden aangegaan en welke ambities geformuleerd 
om tramritten duurzamer te maken?

4. In het geïntegreerd investeringsprogramma (GIP) 2020 van de minister staat een 
budget van 32.500.000 euro ingeschreven onder GIP-nummer GIP001614/01: 
aankoop van circa 146 trams, schijf 1 en 2 voor wisselstukken trams West-Vlaanderen 
en schijf 3 trams Antwerpen. 

Over welke concrete investeringen en aankopen gaat het? Kan een overzicht gegeven 
worden van de concrete aankopen?

5. Op welke lijnen in Antwerpen en Gent worden de PCC-trams nog steeds ingezet? Welke 
tramlijnen zullen we met de levering van nieuwe trams de PCC-trams zien verdwijnen? 
Wat is de verwachte datum waarop deze oude tramstellen uit gebruik genomen kunnen 
worden?

6. In het GIP 2020 van de minister staat een budget van 188.000 euro ingeschreven 
onder GIP-nummer GIP001788/01: restauratie historisch patrimonium, rollend 
materieel en vaste installaties. 



Over welke concrete investeringen en aankopen gaat dat? Kan er een overzicht van 
gegeven worden?
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1.
 Kust: 

o 46 kusttram
o 1 Hermelijn 
o 13 Hermelijnen in de zomermaanden

 Gent: 
o 41 Hermelijnen (34 in de zomermaanden) 
o 26 Albatrostrams 
o 5 PCC’s als reserve, maar deze worden wegens hun beperkte capaciteit en 

toegankelijkheid zo weinig mogelijk ingezet
 Antwerpen:

o 83 Hermelijnen (77 in de zomermaanden)
o 62 Albatrostrams
o 110 PCC’s

2. In 2020 is een bedrag van 32,5 miljoen euro gebudgetteerd voor de aankoop van 17 
(bijkomende) CAF-trams voor Antwerpen. De levering is aansluitend op de al bestelde 
trams voor de kust. Jaarlijks dient de begroting goedgekeurd te worden door het 
parlement en het is dan pas dat er zekerheid is over de middelen voor dat jaar.

3. De Lijn koopt al 100% groene elektriciteit, ook voor het tractienet voor de trams. Om 
tramritten duurzamer te maken zouden goede doorstromingsmaatregelen kunnen 
bijdragen tot meer energie-efficiëntie waarbij een grote rol is weggelegd voor de 
lokale besturen als beheerder van hun wegennet.

4. Dit bedrag is bedoeld voor de aankoop van 17 bijkomende trams voor Antwerpen (4de 
schijf, volgende op de drie eerdere deelbestellingen).

5.
 Antwerpen: op lijnen 2, 4, 7, 8, 11, 12 en 24 worden nog PCC’s ingezet. Voor de 

meeste lijnen rijden deze gemengd met andere trams. Op lijnen 11 en 12 worden 
niet-gekoppelde PCC’s ingezet.

 Gent: op lijnen 2 en 4 kunnen – met in acht name van de opmerking uit vraag 1 
– nog PCC’s ingezet worden.

Omdat het tramnet evolueert kan op dit moment geen uitspraak gedaan worden op 
welke lijnen de PCC’s eerst afgebouwd zullen worden. De uit dienst name van de 
PCC’s in Antwerpen zal gebeuren in functie van de levering van de nieuwe trams, bij 
gelijkblijvend tramaanbod en dit zal op dat moment aangekondigd worden. Voor Gent 
is de inzet van de PCC-trams niet structureel (zie vraag 1).

6. De Lijn heeft ook als opdracht om haar historisch erfgoed te bewaren en te 
restaureren. In het kader hiervan is De Lijn nog steeds eigenaar van een aantal 
historische trams en bussen van De Lijn en haar rechtsvoorgangers. De concrete 
investeringen en aankopen betreffen enerzijds aankoopt van materiaal om de 
restauraties te kunnen uitvoeren, dit kan gaan om stellingen, verf, schuurmachines, 
… Anderzijds gaat ook een deel naar het uitbesteden van werken die de vrijwilligers 



niet zelf kunnen uitvoeren maar waarvoor bv. beroep wordt gedaan op een 
schrijnwerker of een bedrijf dat motoren kan reviseren.


